

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်

နေ့စွဲ - ၅. ၉. ၁၀

(Doctrine According to Godliness, Rev. Ronald Hanko၏စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

ကောင်းကင်ဖိုလ်ခြေအရှင်ထာဝရဘုရားဆိုသောအမည်(The Name Lord of Hosts)

ကောင်းကင်ဖိုလ်ခြေအရှင်ထာဝရဘုရား (၁ရာ ၁၃၊ ဆာလံ ၂၄:၁၀၊ ဟောရှာ ၁၃၊ ဟဂွဲ ၁:၂)၊ (သို့) ကောင်းကင်ဖိုလ်ခြေအရှင်ဘုရားသခင် (ဆာလံ ၈၀:၇)၊ (သို့) ကောင်းကင်ဖိုလ်ခြေအရှင် ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား (ဆာလံ ၅၉:၅၊ ၈၀:၄၊ ယေ ၅:၁၄၊ ၁၅:၁၆) ဆိုသည့်နာမည်သည် ဘုရားသခင်၏နာမည်အတော်များများကို ခုပေါင်းထားလျက်၊ 'ဖိုလ်ခြေ'ဆိုသောစကားလုံးကို ထပ်ထည့်ထားသောနာမည်တမျိုးဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် လူများ၊ ကောင်းကင်တမန်များအပါအဝင် သူ့ဖန်ဆင်းထားသောအရာများအားလုံးအပေါ်၌ အစိုးရတော်မူကြောင်း ပြောပြနေသောအမည်ဖြစ်ပါသည်။

'ဖိုလ်ခြေ'ဟူသောစကားလုံးက မြောက်များလှသည့် ဖန်ဆင်းထားသောအရာများအားလုံးကို ရည်ညွှန်းပါသည်။ နေ၊ လ၊ ကြယ်များနှင့်ကမ္ဘာလောကကြီးတစ်ခုလုံးဆိုသည့် ဖန်ဆင်းခံသက်မဲ့အရာများလည်း ပါပါသည်။ (ကမ္ဘာ ၂:၁၊ တရား ၄:၁၉၊ နေဟမိ ၉:၆၊ ဆာလံ ၃၃:၆)။ ထို့အပြင် ရာထူးအဆင့်အတန်းများဖြင့်၊ ရေတွက်၍မကုန်နိုင်လောက်အောင် များပြားလှသော ကောင်းကင်တမန်များကိုလည်း ရည်ညွှန်းပါသည်။ (ကမ္ဘာ ၃:၂၊ ၃ရာ ၂၂:၁၉၊ လူကာ ၂:၁၃)။ ထို့အထဲတွင် အပြစ်အမှောင်ထူထဲရောက်နေသည့် နတ်ဆိုးများ၊ ငရဲထဲရောက်နေသူများအားလုံးလဲ ပါဝင်ကြပါသည်။ ထို့အထဲတွင် မြေကြီးပေါ်နေထိုင်အသက်ရှင်ကြသည့် သန်းထောင်ချီလူသားများ၊ ၎င်းတို့၏ခွမ်းဆောင်နိုင်မှုများ၊ အလုပ်များအားလုံး ပါဝင်ပါသည်။ (ခံ ၈:၁၀၊ ၁၁၊ ဖေက် ၆:၁၂)။

ဘုရားသခင်သည် ကောင်းကင်ဖိုလ်ခြေအရှင်ထာဝရဘုရားဖြစ်သည်ဆိုသည်မှာ ဖန်ဆင်းခံများအားလုံးသည် သူ၏အစေခံများသာဖြစ်ကြသည်။ ထို့ကြောင့် စိတ်ပါသည်ဖြစ်စေ၊ မပါသည်ဖြစ်စေ၊ သူ၏အလိုတော်ကို ကောင်းကင်နှင့်မြေကြီးပေါ်တွင်၎င်း၊ ငရဲထဲတွင်၎င်း လှုပ်ဆောင်ပေးကြရသည်ဟု ဆိုလိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဤနာမည်က ဘုရားသခင်၏အစိုးရတော်မူခြင်း၊ ဖန်ဆင်းခံများအားဖြင့်ပြည့်စုံနေစေသော သူ၏ ရည်ရွယ်တော်မူချက်ကို ဖော်ပြနေပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် ဖန်ဆင်းခံများအထက်တွင်သာ ရှိသည်မဟုတ်ပါ။ ဖန်ဆင်းခံအားလုံးကို သူ၏အလိုဆန္ဒနှင့် ထာဝရအကြံအစည်တော်တို့ ပြည့်မြောက်အကောင်အထည် ပေါ်လာရန်လည်း အသုံးပြုပါသည်။ မည်သူကမှ သူ့ကို မတားဆီးနိုင်ပါ။ မေးခွန်းမထုတ်နိုင်ပါ။ (ခံယေလ ၄:၃၅)။

ဖန်ဆင်းခံအားလုံးကို ဘုရားသခင်၏ဖိုလ်ခြေများဟု ဖော်ပြခြင်း၏အဓိပ္ပာယ်မှာ ဤသို့ဖြစ်ပါသည်။ ဖန်ဆင်းခံတို့သည် ဟန်ချက်ညီစွာ ချီတက်ကြသည်မှာ ကြီးမားသောစစ်တပ်ကြီးသဖွယ်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်၏အလိုတော်ကို ပြီးပြည့်စုံလာစေရန် ချီတက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုလိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဖန်ဆင်းခံ တစ်ချင်းက ဘုရားသခင်အတွက် တိုက်ရိုက် အမှုတော်ဆောင်ကြပါသည်။ လိုချင်သည်ဖြစ်စေ၊ မလိုချင်သည်ဖြစ်စေ၊ ဘုရားသခင်ချမှတ်သော စီမံကိန်းနှင့်ရည်ရွယ်ချက်များကို ဖန်ဆင်းခံအားလုံးက ကြီးမားကျယ်ပြန့်လှသော စစ်တပ်ကြီးသဖွယ် အတူတကွ လှုပ်ကိုင်နေကြပါသည်။

ကောင်းကင်ဖိုလ်ခြေအရှင်ထာဝရဘုရားဆိုသည့်အမည်က ဘုရားသခင်၏ အမျက်ဒေါသနှင့်မှန်ကန်ခြင်းကို ဖွင့်ပြနေပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုနာမည်က ဘုရားသခင်ကို တိုက်ပွဲဝင်နေသောဘုရား၊ စစ်ပွဲ၏ဘုရားအဖြစ် ပြောပြနေသောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ (၆ရာ ၂၁:၁၅၊ ဆာလံ ၂၄:၈၊ ဟောရှာ ၁၃:၄)။ မိမိ၏ခွန်အားကြီးလှသော စစ်တပ်ကြီးများဖြင့် ဘုရားသခင်သည် တရားစီရင်ခြင်း၊ မှန်ကန်ခြင်း၊ ပြောဆိုမတ်ခြင်းတို့ကို အကောင်အထည်ဖော်နေပါသည်။ ရန်သူများကို ခြေမုန်းလျက်၊ မိမိလူများကို ကယ်တင်နေပါသည်။

ကောင်းကင်မှိုလ်ခြေအရှင်ဘုရားသခင် ဆို့သည့်နာမည်က မှတ်သားလောက်စရာအကြောင်းတခုကို
မြောပြနေပါသည်။ ၎င်းမှာ စာတန်နှင့်သူတပ်ဖွဲ့များ၊ မယုံကြည်သူ၊ ဘုရားတရားမရှိသေသူများအားလုံးသည်
လည်း ဘုရားသခင်၏အားကြီးလှသောတပ်ဖွဲ့များ၏ အစိတ်အပိုင်းတခုဖြစ်ပါသည် ဆို့သည့်အချက်ဖြစ်သည်။
ပို၍မှတ်သားစရာကောင်းသည့်အချက်မှာ၊ ထို့စာတန်နှင့် သူ့အဖွဲ့များသည် သူတို့အပေါ်သို့ ကျရောက်မည့်
ဘုရားသခင်၏တရားစီရင်ချက်နှင့် ထာဝရပျက်စီးခြင်းတို့ကို ရောက်ရှိစေမည့် ဘုရားသခင်လက်တော်ထဲ
တွင် ရှိနေသည့် အသုံးပြုခံများ ဖြစ်နေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်ကို သူတို့က တော်လှန်ပုန်ကန်ကြ
သည့်အခါတွင်လည်း၊ သူတို့သည် ဘုရားသခင်က ရည်ရွယ်ထားသည့်အချက်ကိုသာ အကောင်အထည် ပေါ်
နိုင်ကြခြင်း ဖြစ်ပါသည် (တမန် ၄: ၂၈)။ ထို့အကြောင်းကြောင့်ပင် ဘုရားသခင်ကို ပုန်ကန်ကြသည့်အခါ၊ ဘု
ရားသခင်က သူတို့ကို လျှောင်သည့်အနေနှင့် ရယ်(ရီ)ပြနေခြင်းဖြစ်ပါသည် (ဆာလံ ၂:၄)။ မည်မျှကြီးမြတ်
သော ဘုရားသခင်ပါနည်း။

ထို့ကြောင့် ဤနာမည်ကိုသုံးသည့် ကျမ်းပိုဒ်များအားလုံးက ထိုအမှန်တရားများကို အထူးပြုပေါ်ပြ
ချင်၍ အသုံးပြုကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် ဘုရားသခင်၏လူများ ရောက်ရှိနေရသည့် အခြေအနေများ
တွင် အားရှိကြဖို့ ဤအမှန်တရားများကို သတိရကြစေရန် သုံးကြခြင်းဖြစ်သည်။ ဥပမာ - ဟဲဗဲအနာဂတို့
ကျမ်းတွင်၊ ဘုရားသခင်က ထိုနာမည်ကိုအသုံးပြုခြင်းမှာ သူ၏မိမိတော်ကို ပြန်တည်ဆောက်ကြသည့်
ယုံကြည်သူများထံ၊ သူတို့ကို ပျက်ဆီးချင်ကြသောရန်သူများအပေါ် သူသည်အစိုးရတော်မူပါသည်။ စိတ်မပူ
ကြပါနှင့်ဟု သတိရကြရန် ထပ်ခါတလဲလဲသုံးထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် ဖန်ဆင်းထားသမျှ
သောအရာတိုင်းအပေါ်တွင်လည်း အစိုးရတော်မူပါသည်။ အထူးသဖြင့် မိမိတော်ကို ရှေးလူမုန်လက်ထက်
ကကဲ့သို့ လှပစွာပြန်တည်ဆောက်ရန်၊ သူတို့လိုအပ်နေသော ရွှေနှင့်ငွေများအပေါ်၌လည်း အစိုးရတော်မူ
ကြောင်း သတိရစေပါသည်(ဟဲဗဲ ၂:၁-၉)။ ဘုရားသခင်က ကျွန်တော်တို့ကိုလည်း ထိုသို့သိစေချင်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ထို့ကောင်းကင်မှိုလ်ခြေအရှင်ထာဝရဘုရားသည် ကျွန်တော်တို့၏ ရက်ရောက်တော်မူသော
ဘုရားသခင်ဖြစ်ကြောင်း သတိရကြရအောင်၊ သူ့အမှုတော်ဆောင်ဖို့ ဆန္ဒရှိစွာ ချီတက်ကြရအောင်။

အဖ(ဖခင်)ဆိုသောအမည်(The Name Father)

အဖ(ဖခင်)ဆိုသောနာမည်သည် ယုံကြည်သူတို့အတွက် အဖိုးတိုက်လှသောအမည်ဖြစ်ပါသည်။ အ
ဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုအမည်က သူတို့အပေါ်ထားရှိသော ဘုရားသခင်၏ထာဝရချစ်ခြင်းကို မြောပြနေ၍
ဖြစ်ပါသည်။ ထို့နာမည်က သခင်ယေရှုစတော်အားဖြင့် သူ၏လူတို့ထံထားတော်မူသော ဘုရားသခင်၏
ပဋိညာဉ်အကြောင်းကို အထူးမြောပြသောအမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ထိုနာမည်ကို ဘုရားသခင်နှင့်မိတ်
သဟာယဖွဲ့ကြသောအခါ သုံးကြရန် ယုံကြည်သူများကို သင်ပေးထားခြင်းဖြစ်သည် (မသဲ ၆:၉)။

အဖ(ဖခင်)ဆိုသောနာမည်သည်၊ မိမိလူများနှင့်ဆက်နွယ်၍သာ ဖြစ်လာသော ဘုရားသခင်၏နာ
မည် မဟုတ်ပါ။ သုံးပါးတဆူဖြစ်တော်မူခြင်းထဲမှ နာမည်လည်း ဖြစ်နေပါသည်။ သူသည် ကျွန်တော်တို့ကို
မွေးစားချိန်မှသာ အဖ ဖြစ်လာသည်မဟုတ်ပါ။ ထိုသို့ပြောလျှင် သူ၏မပြောင်းလည်းနိုင်တော်မူခြင်းကို ငြင်း
ပယ်ရာရောက်နေပါမည်။ သူသည် ထာဝရကာလမှပင် အဖ(ဖခင်)ဖြစ်ပါသည်။ သုံးပါးတဆူ၏ ပထမပုဂ္ဂိုလ်
ဖြစ်တော်မူပါသည်(ခမည်းတော် = အဖ၊ ဖခင်)။

သုံးပါးတဆူဖြစ်ခြင်းထဲတွင် ဘုရားသခင်၏ ထာဝရဖခင်ဖြစ်ခြင်းသည်၊ သူ၏သားသမီးများဖြစ်ကြ
သော၊ ကျွန်တော်တို့ကို ထာဝရချစ်ခြင်းဖြင့်ချစ်တော်မူခြင်းတွင် တူညီမှုများ ရှိနေပါသည်။ ထာဝရကာလတွင်
ဘုရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့ကို ရွေးကောက်တော်မူလျက်၊ ဖခင်၏ချစ်ခြင်းဖြင့် ချစ်တော်မူပါသည်။ ထာဝ
ရကာလကတည်းကပင် သူသည် သူ့လူများ၏ဖခင် ဖြစ်တော်မူပါသည်။ အံ့ဩစရာမဟုတ်ပါလား?

အဖ ဆိုသောအမည်ကို မွေဟောင်းကာလတွင် အသုံးပြုခြင်း အတော်နည်းနဲ့ပါသည်။ နေရာအချို့
တွင်သာတွေ့ရပါသည်။ (ဆာလံ ၆၈:၅၊ ၁၀၃: ၁၃၊ ဟေရှာ ၉:၆၊ ၆၃:၁၆)။ အဘယ်ကြောင့်နည်း?

မွေဟောင်းကာလမှ ဘုရားသခင်လူများက ဘုရားသခင်ကိုခေါ်သည့်အခါ၊ ဖခင်ဟု မခေါ်ခြင်းသည်၊
မွေဟောင်းကာလနှင့် မွေသစ်ကာလတို့၏ အဓိကခြားနားမှုဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့၏ခြားနားမှုသည် ဥပဒေသ

(principle)အရခြားနားမှုမဟုတ်ပါ။ မေ့ဟောင်းကာလသည် ကတိတော်များကို ပေးတော်မူသောကာလဖြစ် လျက်၊ မေ့သစ်ကာလသည် ထိုကတိတော်များ ပြည့်စုံခြင်းကာလ ဖြစ်နေခြင်းဖြစ်ပါသည်။

“ပခင်” ဆိုသောဘုရားသခင်၏အမည်သည် သခင်ခရစ်တော်လူ့ဇာတိခံယူခြင်းက ခြားနားစေလိုက် သောအချက်ဖြစ်ပါသည်။ သခင်ခရစ်တော်အားဖြင့် ဘုရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့နှင့်အလွန်နီးလာပါသည်။ သခင်ခရစ်တော်၏ ကိုယ်ခန္ဓာဆိုသည့် သန့်ရှင်းသောဗိမ္မာန်တော်အားဖြင့် ကျွန်တော်တို့အထံ၌ ကိန်းဝပ် တော်မူပါသည် (ယော ၂:၁၉-၂၁)။ ဘုရားသခင်သည် သခင်ခရစ်တော်အားဖြင့် အံ့ဩစရာကောင်းလှသည့် သူ၏ ချစ်ခြင်းကို ကျွန်တော်တို့ထံ ပေါ်ပြတော်မူပါသည်။ ကယ်တင်ခြင်း၏ပြည့်စုံမှုသို့ ကျွန်တော်တို့ကို ခေါ် တော်မူပါသည်။

ဘုရားသခင်က ကျွန်တော်တို့ကို သူ၏သားသမီးများအဖြစ် မွေးစားတော်မူပါသည် ဆိုသည့်အဖြစ်မှ နေ၍ စဉ်းစားလျှင်၊ ထိုအကြောင်းကို အကောင်းဆုံးနားလည်နိုင်ကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ မေ့ဟောင်းစေတံတွင် လည်း ယုံကြည်သူများသည် ဘုရားသခင်၏သားသမီးများဖြစ်ကြပါသည်။ သို့သော် ကတိတော်များအားဖြင့် သာဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ သူတို့သည် ဘုရားသခင်သားသမီးများအဖြစ် ရွေးချယ်ခြင်းကို ခံကြရပါသည်။ ဘုရားသ ခင်က သူတို့ကိုချစ်တော်မူကြောင်းလည်း ပြောပြပါသည်။ သူတို့ကို တိုင်းနိုင်ငံများမှနေ၍ ခွဲခြားထားကာ၊ သူ၏မိသားစုအဖြစ် ဘုရားသခင်က ပွဲစည်းတော်မူပါသည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်သည် ကုလားကာနောက် ကွယ်တွင်သာ နေထိုင်တော်မူလျက်၊ သူတို့ထံသို့ နိမိတ်ပုံများ၊ အရိပ်သဏ္ဍာန်များဖြင့်သာ မိမိကိုယ်ကို ပွင့်ပြ တော်မူခဲ့ပါသည်။

မေ့သစ်ကာလရောက်ချိန်မှသာ ထိုပုံကွယ်ထားသောကုလားကာကို ပွင့်တော်မူပါသည်။ ဘုရားသခင် ၏ရှေ့တော်မှောက်၊ ပလ္လင်တော်သို့ လွတ်လပ်စွာ ချည်းကပ်ခွင့်ကို ပေးတော်မူပါသည်(ယော ၁၀:၁၉-၂၂)။ မေ့သစ်ကာလရောက်မှသာ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့နှင့် အလွန်နီးကပ်စွာ နေတော်မူ၍ သခင်ခရစ် တော်အားဖြင့် တသွေးတသားထဲ ဖြစ်လာကြပါသည် (ဖေက ၅:၂၉၊ ၃၀)။ မေ့သစ်ကာလရောက်မှသာ ဘုရား သခင်သည် ကျွန်တော်တို့ကို ဤလောကနှင့်ဆိုင်သောအရာများ၌ ကျွန်ခံနေရခြင်းမှ ကယ်တင်တော်မူခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်သပွယ်ဆက်ဆံခြင်းကို မပြုတော့ခြင်းဖြစ်ပါသည် (ဂလာတိ ၄:၁-၅)။ ထို့ကြောင့် မေ့သစ် ကာလရောက်မှသာ၊ ကျွန်တော်တို့သည်၊ သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်လျက်၊ မြင့်မားခြင်းသို့ရောက်ပြီးသော သခင်ခရစ်တော်၏ ဝိညာဉ်တော်ကြောင့်၊ ဘုရားသခင်ကို “အဗ္ဗအပ” ဟု ရဲတင်းစွာ ဘာသာစကားတိုင်းဖြင့်၊ နေရာတိုင်း၌ အမြဲတမ်း ခေါ်ခွင့်ရကြခြင်း ဖြစ်ပါသည်(ဂလာတိ ၄:၆-၇)။

ထိုသို့ပြော၍ မေ့ဟောင်းကာလယုံကြည်သူများထံတွင် ဘာမှမရှိခဲ့ပါဟု အထင်မရောက်စေချင်ပါ။ ဆိုလိုသည်မှာ မေ့သစ်ကာလက ပို၍ပြည့်စုံပါသည်ဟု ပြောခြင်းဖြစ်ပါသည်။ မေ့ဟောင်းကာလ သန့်ရှင်းသူ များထံတွင် ကတိပေးခဲ့သည့်အရာများသည် မေ့သစ်ကာလ ကျွန်တော်တို့ထံတွင် ပြည့်စုံကြပါသည်။ ထိုအ မှန်တရားကို ဘယ်တော့မှ မမေ့ပါနှင့်။

ဘုရားသခင်၏အစိုးရတော်မူခြင်း(The Sovereignty of God)

ခရစ်ယာန်အားလုံးလောကီက သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏အစိုးရတော်မူခြင်းကို ယုံကြည်ကြပါသည် ဟု ပြောတတ်ကြပါသည်။ သို့သော် အများစုကြီးသည်၊ အပြောမျှသာဖြစ်ကြပါသည်။

ဘုရားသခင်၏အစိုးရတော်ခြင်းဆိုသည်မှာ၊ ရိုးစင်းစွာပြောရလျှင် သူသည် ဘုရားဖြစ်သည်ဟုပြော ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အေ၊ ဒဗလျူ။ ပင့် ဆိုသူက သူ၏အံ့ဩစရာကောင်းသော “ဘုရားသခင်၏အစိုးရတော်မူ ခြင်း”စာအုပ်တွင်(The Sovereignty of God ထိုစာအုပ်ကို တနေ့တွင် တနင်္ဂနွေစာစောင်၌ အပိုင်းလိုက် ဘာသာပြန် တင်ပြသွားပါမည်)ပြောခဲ့သလိုဖြစ်ပါသည်။ “ဘုရားသခင်သည် ဘုရားသခင်ကဲ့သို့ သူလိုချင် သည့်အရာကို သူလိုချင်သည့်အချိန်တွင် လုပ်တော်မူပါသည်။” ဆိုလိုသည်မှာ ဘုရားသခင်က အရာခပ်သိမ်း နှင့်အဖြစ်အပျက်ခပ်သိမ်းကို အပြည့်အဝထိန်းချုပ်တော်မူပါသည်ဟု၍ဖြစ်ပါသည်။

ဖန်ဆင်းခြင်းထဲတွင် ဘုရားသခင်သည် အစိုးရတော်မူပါသည်။ ကောင်းကင်နှင့်မြေကြီးပေါ် ရှိသမျှ တိုင်းကို ဖန်ဆင်းသူ အစိုးရတော်မူသောဖန်ဆင်းရှင်ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်မရှိလျှင် ၎င်းတို့သည်ဖြစ်တည်

မလာနိုင်ကြပါ။ ရှိသမျှတို့သည် သူ့အတွက်သာ ရှိနေကြခြင်းဖြစ်သည်။ ဆင့်ကဲဖြစ်ပေါ်မှုဝါဒ(evolutionism) သည် ဘုရားသခင်၏အစိုးရတော်မူခြင်းကို ငြင်းပယ်လျက်၊ ဘုရားသခင်ကို သူ၏ပန်ဆင်းခြင်းထဲက မောင်း ထုတ်ချင်သောဝါဒဖြစ်သည်။ ၎င်းဝါဒက မျက်ကန်းကံကြမ္မာ(blind chance)နှင့် ရည်ရွယ်ချက်မဲ့ခြင်း(purposelessness)ကို ဘုရားသခင်၏နေရာတွင် အစားထိုးပါသည်။

ဘုရားသခင်သည် ဧကန်မတော်မူသော(providence)ဘုရားသခင်အဖြစ်နှင့်လည်း အစိုးရတော်မူပါ သည်။ ပန်ဆင်းခြင်းထဲတွင် ဖြစ်ပျက်သမျှကို သူကသာဖြစ်လာစေပါသည်။ အရာအားလုံးကို ထိန်းချုပ်တော်မူ လျက်၊ မိမိ၏အစိုးရတော်မူသောရည်ရွယ်ချက်သို့ရောက်ရန် လမ်းညွှန်တော်မူပါသည်။ ကောင်းမြတ်သောအ ကြောင်းအရာများကိုသာမကပါ။ ဆိုးညစ်သောအရာများဖြစ်ကြသည့် - ပျားနားခြင်း၊ ဝေဒနာခံစားခြင်း၊ စစ် မက်၊ မှန်တိုင်းများ၊ ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးခြင်းများ၊ ငလျင်လှုပ်ခြင်းများနှင့် သဘာဝဘေးဒုက္ခများဟုခေါ်သည့်အ ရာများသည်လည်း သူ့ထံတော်မှသာလာ၍၊ သူ၏အသုံးပြုခံများသာဖြစ်ကြပါသည်။

အချို့ကဤအချက်ကိုငြင်းပယ်ကြကာ၊ သဘာဝမိခင်ကြီးက ဖြစ်ပွားစေသည်ဟု ပြောကြပါသည်။ အ ချို့ကလည်း ဆိုးညစ်ခြင်းများသည် ဘုရားသခင်ထံမှ မလာပါ။ နတ်ဆိုးထံမှသာလာပါသည်ဟု ပြောတတ်ကြ ပါသည်။ အချို့ကမူ ဆူတောင်းခြင်းအားဖြင့် သူတို့သည် အရာခပ်သိမ်းကို ပြောင်းပစ်နိုင်သည်ဟု ထင်နေကြ ပြန်ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူပါသည်။ သူကသာ အရာခပ်သိမ်းကို ထိန်းချုပ်ခြင်း ဖြစ်သည်။ သူမပါဘဲ ဘာတခုမှ ဖြစ်မလာနိုင်ပါ။

ဘုရားသခင်သည် ကောင်းကင်တမန်များနှင့် နတ်ဆိုးတို့အပေါ်၌လည်း အစိုးရတော်မူပါသည်။ ထို အချက်ကို ကျမ်းစာက ရှင်းလင်းစွာပြောပြပါသည်။ ဘုရားသခင်၏ခွင့်ပြုမှု မပါဘဲ စာတန်သည် ယောတကို ဘာမှမလုပ်နိုင်ပါ(ယောဘ ၁:၂၊ ၂:၆)။ စာတန်ကို ချည်နှောင်သူ၊ လွှတ်ပေးသူသည် ဘုရားသခင်သာဖြစ်ပါ သည် (ဗျာ ၂၀:၁၊ ၂၊ ၇)။ စာတန်သည် သူ့ပြုသမျှ ဆိုးညစ်ခြင်းများအတွက် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်တွင် တာ ဝန်ယူရမည်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်က သူ့ကို တရားစီရင်မည်ဖြစ်သည် (ဗျာ ၂၀:၁၄-၁၅)။

ထို့အပြင် ဘုရားသခင်သည် ကယ်တင်ခြင်း၊ ပြန်အေးစိရင်ခြင်းတို့၌လည်း အစိုးရတော်မူပါသည်။ သူကသာ အချို့တို့ကို ကယ်တင်ခြင်းရရန် ရွေးချယ်၍၊ အချို့တို့ကို မရွေးချယ်ခြင်းဖြစ်ပါသည် (ဧရာမ ၉:၂၁၊ ဖေက် ၁:၄)။ ဘုရားသခင်ကသာ သူ၏သားတော်ကို အချို့သောသူတို့အတွက်သာ အသေခံခြင်းလျက်၊အချို့ တို့အတွက် အသေမခံခြင်းဖြစ်ပါသည် (ယော ၁၀:၁၅၊ ၂၆၊ ၁၇:၂)။ သူကသာ အချို့တို့ကို ယုံကြည်ခြင်း ပေးလျက်၊ အချို့တို့ကို မပေးဘဲနေခြင်းဖြစ်ပါသည် (ဖေက် ၂:၈-၁၀)။ ဘုရားသခင်သည်သာ နှလုံးသားများ ကို ဖွင့်ပေးတော်မူသူဖြစ်ပါသည် (တမန် ၁၆:၁၄)။ သူကသာ မိမိသဘောကျသောအရာများကို လှုပ်ချင် သောစိတ်နှင့် လှုပ်နိုင်သောစွမ်းအားကို ကျွန်တော်တို့ထံ ပေးသူဖြစ်ပါသည် (ဖိ ၂:၁၂-၁၃)။ ကျွန်တော်တို့၏ ကောင်းမြတ်စွာကျင့်ကြံမှုခြင်းများကို ကြိုတင်ခွဲခန်းတော်မူသူဖြစ်ပါသည် (ဖေက် ၂:၁၀)။

ဘုရားသခင်သည် အပြစ်အပေါ်တွင်လည်း အစိုးရတော်မူပါသည်။ အပြစ်ကို ဘုရားသခင်သည် ထာ ဝရကာလမှပင် ခွဲခန်းမှတ်သားတော်မူပါသည်(တမန် ၂:၂၃၊ ၄:၂၇-၂၈)။ အပြစ်ကို အုပ်စိုးပါသည်။ ခိုးမိုးပါ သည်။ မိမိ၏ရည်ရွယ်ချက်ပြည့်မြောက်ရန်လည်း အသုံးပြုတော်မူပါသည်။ ဘုရားသခင်အစိုးရတော်မူခြင်း၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ အရာအားလုံးတို့သည် သူ့အားဖြင့်၎င်း၊ သူ့ထံမှ၎င်း၊ သူ့အတွက်သာ၎င်း ဖြစ်ကြပါသည် (ဧရာမ ၁၁:၃၆)။ ထိုသို့မဟုတ်သူသည်၊ ဘုရားမစစ်သူသာ ဖြစ်ပါမည်။ ထိုသို့ဖြစ်သောကြောင့် သူ့သာလျှင် အလုံးစုံ သော ချီးမွမ်းခြင်း၊ ဂုဏ်အသရေ၊ တန်ခိုး၊ အုပ်စိုးတော်မူခြင်းတို့ကို ယူချိန်နှင့်ထာဝရကာလထိ ခံထိုက်တော် မူသူ ဖြစ်ပါသည်။

ယုံကြည်ခြင်းရှိသူကသာ ဤအမှန်တရားကို လက်ခံပါသည်။ တခါတရံ ယုံကြည်သူတို့ပင် ဤအမှန် တရားကို ခလုတ်တိုက်မိတတ်ကြပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော ဤအမှန်တရားသည် မာနတရား၏အဆုံး သတ်ဖြစ်သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ မိမိကိုယ်ကို ဟုတ်လှပြီဟုထင်ခြင်း၊ မိမိကိုယ်မိမိသာအားကိုးခြင်း၊ အခြားသူ များကိုမိမိခိုခြင်း၊ အခြားပန်ဆင်းခံသတ္တဝါတခုခုကို အားကိုးခြင်း၊ လူသား၏အကူအညီအပေါင်း၊ ဉာဏ်ပညာ အပေါင်းတို့ကို အားကိုးခြင်း စသည်တို့၏အဆုံးသတ်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ယုံကြည်ခြင်းရှိသူတယောက်သာ ဤအမှန်တရားတွင် နှစ်သိမ့်မှုကို ရှာတွေ့ပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ယုံကြည်ခြင်းကသာ “ထိုဘုရား

သခင်သည် ကာလအခဉ်အမြဲ ငါတို့၏ဘုရားဖြစ်တော်မူသည်၊ သေသည်ကာလတိုင်အောင် ငါတို့ကိုမို့ဆောင်
တော်မူမည်” ဟု ပြောနိုင်ပါသည် (ဆာလံ ၄၈:၁၄)။

+++++

ဗျာဒိတ်ကျမ်းကိုဖွင့်ဟကြည့်ခြင်း (၅)

၂:၈-၁၀

၈ - စမူရနမြို့၌ရှိသော အသင်းတော်၏တမန်ကို ဤသို့ရှေးမှာလိုက်လော့၊ အဦးဆုံးသောသူ၊
နောက်ဆုံးသော သူတည်းဟူ သော၊ အရင်သေ၍ အသက်ရှင်လျက်ရှိသောသူ၏ အမိန့်တော်ကား၊ ၉ -
သင့်အကျင့်ကျင့်ခြင်း၊ ဇုက္ခခံခြင်း၊ ဆင်းရဲခြင်းကို ငါသိ၏၊ သို့သော်လည်း။ သင်သည်
ကြွယ်ဝပြည့်စုံခြင်းရှိ၏၊ ယူဒလူ ဖြစ်ယောင်ဆောင်၍ ယူဒလူမှန်မဟုတ် စာတန်၏ အ
ပေါင်းအသင်းဖြစ်သောသူတို့၏ ကဲ့ရဲ့ခြင်းကိုလည်း ငါသိ၏၊ ၁၀ - သင်သည် ခံရမည့်အရာ တစ်ခုခုကိုမျှ
မကြောက်နှင့်၊ သင် တို့သည် ခုံးခမ်းခြင်းကို ခံရမည်အကြောင်း၊ မာရ်နတ်သည် သင်တို့တွင် အချို့ကို
ထောင်ထဲ၌လှောင်ထား၍၊ သင်တို့သည် ဆယ်ရက်ပတ်လုံး ဆင်းရဲဇုက္ခကို ခံကြလိမ့်မည်၊
သေသည်တိုင်အောင် သစ္စာစောင့်လော့၊ သို့ဖြစ်လျှင်။ အသက်သရဖူကို ငါ ပေးမည်၊ ၁၁ -
ဝိညာဉ်တော်သည် အသင်းတော်တို့အား အဘယ်သို့မိန့်တော်မူသည်ကို နားရှိသောသူမည်သည်ကား
ကြားပါစေ၊ အောင်မြင်သောသူကို ဇုတိယသေခြင်းသည်မည့်ဦးဆုံးရ။

က။ ဤအပိုင်းတွင် ကျွန်တော်တို့သည်၊ နှုတ်ဆက်ခြင်း၊ ကောင်းချီးပေးခြင်း (၄၊ ၅)၊ သခင်ခရစ်တော်ကို ချီး
မွမ်းခြင်း (၅၊ ၆)၊ သခင်ခရစ်တော်အမှန်လာမည်ကိုလေးနက်စွာသေချာစေခြင်း (၄၊ ၈) စသည်တို့ကို တွေ့ရ
ပါသည်။

ခ။ ကောင်းချီးမင်္ဂလာအကြောင်း

၁) ကျေးဇူးတော်နှင့်ငြိမ်သက်ခြင်း၊ ကျေးဇူးတော်သည် ဝိညာဉ်ရေးရာကောင်းချီးမင်္ဂလာများ
ရရှိနိုင်ရာအရင်း အဖြစ်ဖြစ်ပါသည်။ ငြိမ်သက်ခြင်းရရှိလဲ အရင်းအဖြစ်ဖြစ်ပါသည်။

၂) ငြိမ်သက်ခြင်း၊ သခင်ခရစ်တော်ကြောင့် ဘုရားသခင်နှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးရသည်ကိုဆိုလိုသည်။ ထို့ကြောင့် ပြ
ဿနာအရှုပ်အထွေးများနှင့်ပြည့်နေသော မျက်မှောက်ကမ္ဘာကြီးထဲတွင်လည်း ငြိမ်းချမ်းစွာအသက်ရှင်နိုင်ပါ
သည်။

၃) ထို့ကောင်းချီးကိုပေးသူသည်၊ “ရှိနေသူ၊ ရှိဘူးသူ၊ လာလိမ့်ဦးမည်သူ”ဖြစ်ပါသည်။ ဂ။ သုံးပါးတစ်ဆူဘုရား
သခင်ကို